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Milí bratia a sestry, 
blíži sa koniec kalendárneho roka a my chceme aj týmto
spôsobom poďakovať všetkým cirkevníkom, ktorí si
zaplatili a ktorí sa ešte rozhodnú zaplatiť cirkevný
poplatok a prispeli k tomu, že cirkev v Plavých
Vozokanoch je života schopná. 
Vieme, že pre niektorých to nie je ľahké, ale pri spomienke
na našich rodičov a starých rodičov, ktorí to mali v živote
ťažšie, dokázali toho oveľa viac. Veľmi si vážme ich
obetavosti, lebo kto si neváži minulosť, nemá ani
budúcnosť. No ale z čoho sme veľmi smutní je tá
skutočnosť, že ten náš chrám, či už v pohode leta alebo
tuhej zimy, keď zvony srdcami zvučnými volajú počúvať
dobré slovo, vzácne posolstvo Kristovo, zostávajú prázdne.
A je to veľká škoda, pretože to slovo dáva hodnotu nášmu
životu. 
Ak sa nás Duch Svätý dotýka cez svoje slovo, odhaľuje nám
naše duchovné slabiny, nastavuje zrkadlo a pozýva nás ku
osobnej náprave a výzve zodpovedne sa pripraviť na veľké
stretnutie s ním. No a pritom nezabúdať, že tým
porušujeme jedno z Božích prikázaní, pamätaj, že máš
sviatočný deň svätiť. Je to veľká škoda, lebo v tomto
uponáhľanom a rozhádanom svete by sme si mali ešte viac
uvedomiť pravé hodnoty nášho života a nezabúdať, že aj
keď sme smutní a utrápení, máme svoju bolesť vložiť do
Božích rúk, Boh vloží pokoj do tvojho srdca. Zamyslíme sa
nad tým, či nám to Božie slovo nechýba.
Do Nového roka vyprosujeme od Pána Boha, veľa zdravia,
Božej milosti, aby nám dal Ducha Svätého, ktorý je darca
pokoja, lásky a nádeje. Bože duchu svätý, daruj tento pokoj
našej zemi, aby bol vo svete pokoj, mier, láska a radosť žiť
a nie prežívať.

Mária Balážová, zborová dozorkyňa

 Lebo dieťa sa nám narodilo,
syn nám je daný; na jeho

pleciach spočinie
kniežatstvo, jeho meno bude:
Predivný radca, Mocný Boh,

Otec večnosti, Knieža
pokoja. Veľká bude jeho

vláda a nebude konca pokoju
na tróne Dávidovom a v
jeho kráľovstve, lebo ho

upevní právom a
spravodlivosťou odteraz až

naveky. Horlivosť
Hospodina mocností to

urobí.
 

Izaiáš 9, 5n



Lebo sme vôňou
Kristovou Bohu aj

medzi tými, ktorí sú
na ceste k spaseniu, aj
medzi tými, ktorí sú

na ceste do zahynutia.
 

2 Kor 2, 15

Často počuť túto otázku – ako by sa zachoval Ježiš dnes – v súvislosti s utečencami, menšinami, odstrkovanými,
neveriacimi, zavrhovanými... odpoveď je zrejmá - s láskou, láskou, ktorá si nekladie podmienky. Ktorá prijíma všetkých
takých, akí sú. S tým všetci radostne súhlasíme. Je to ale všetko? Pozrime sa na niekoľko prípadov v Písme, ako Ježiš
pristupuje k spomenutým ľuďom.
Piata kapitola J – začína príbehom o uzdravení chromého v Betezde. 38 rokov chorý človek, na okraji davu, ignorovaný a
odstrkovaný ostatnými, ktorí sa tlačia do liečivej vody. Bez šance sa tam dostať, nemá nikoho.  Práve takého si všíma
Ježiš, skláňa sa k nemu a hovorí – vstaň, vezmi si lôžko a choď. A on vstal a chodil. Radi dávame v tejto časti príbehu
bodku. Je to happyend. Príbeh však pokračuje. Keď sa uzdravený znova stretáva s Ježišom, tento mu hovorí – nehreš
viacej!
O pár kapitol ďalej, v 8. kapitole Jána, čítame príbeh o žene prichytenej pri cudzoložstve. Ruky s kameňmi namierené na
ňu aby vykonali odsúdenie. Potom počuť to známe Ježišovo slovo: Kto z vás je bez hriechu, nech prvý do nej hodí
kameňom. Jeden po druhom odchádzajú jej sudcovia a ona počuje Ježišove slová plné lásky. Žena, kde sú? Nikto Ťa
neodsúdil? Ani ja ťa neodsudzujem. Tam obvykle dávame bodku. Dobre sa to skončilo. Len treba čítať pozorne do konca
– Choď a nehreš viacej!
Ešte jeden príklad lásky. Keď skorumpovaného a zavrhovaného mýtnika Matúša Pán zavolá – poď za mnou, teda jasne
mu deklaruje, že ho akceptuje s láskou, napriek tomu, aký je. Znova, tu sa príbeh len začína. Matúš nechá všetko, starý
spôsob života a nasleduje Pána Ježiša. 
Tu sme vlastne pri koreni našej úvahy. Pán zavrhovaných, biednych, núdznych, neveriacich, ponižovaných prijíma s
láskou, pomáha, uzdravuje, sýti, potešuje, zachraňuje. Ale tu sa príbeh nekončí s tým, že teraz je to už v poriadku. Veď
láska. Áno, ale tieto príbehy lásky majú svoje pokračovanie v tom, že ten, ku komu sa Pán sklonil svojou láskou už nechce
a nemôže žiť tak ako predtým. Zachránený jeho láskou nechce žiť v hriechu.
Boh svojou  zachraňuje, pomáha, obetuje sa a súčasťou tohto Božieho konania je pravdivo pomenovať dôvod našej biedy
a tým je hriech. My máme radi tú prvú časť – Ježiš miluje bezpodmienečnou láskou každého. Tú druhú máme tendenciu
odsúvať, tá nám nepasuje – nechceme počuť –  nehreš viac! Lebo to je tá bolestivá časť – uznať, že som hriešny človek a
že Božia láska tak ako sa dotýka mojej biedy sa zároveň dotýka môjho hriechu. Uzdravuje, pomáha, zachraňuje tým, aby
som nechal to, čo ma do tejto biedy priviedlo. Hriech. 
Keď sa teda hlásime k tomu, že sme nasledovníci Pána Ježiša Krista, dokonca vieme o tom aj pekne hovoriť alebo aj niečo
pre druhých spraviť, ale správame sa k sebe nevraživo, dokážeme sa odsudzovať , ohovárať, klamať, kradnúť,
smilniť...proste žiť v hriechu, tak o čom je naše kresťanstvo?
Často počúvame výzvy aj v cirkvi aj v mimo nej – buďme k sebe dobrí, slušní, všímajme si núdznych, slabých.... to sú
veľmi dobré a potrebné výzvy. Ale ako na to, ako to zmeniť, ako dosiahnuť, keď máme dojem, voči sebe stále horší? 
Božie slovo nám hovorí, že ten, kto zažil dotyk Božej lásky, už nechce žiť v hriechu, nechá starý spôsob života a začne
nový. Jeho milosťou a odpustením. To je základ zmeny.
Áno Boh nás miluje bezpodmienečnou láskou, tak že zomrel za nás, náš hriech na kríži. Keď s radosťou prijímame túto
Božiu lásku, zachraňujúcu, uzdravujúcu, tak nechceme už ďalej hrešiť.

AKO BY SA ZACHOVAL JEŽIŠ?

Ján Hroboň, biskup Západného dištriktu
Nový rok zvykne byť obdobím, kedy si ľudia dávajú rôzne predsavzatia- čo budú robiť, napríklad, že
začnú cvičiť, zdravo sa stravovať, pravidelne si zapisovať povinnosti, do obchodu pôjdu len s
nákupným zoznamom. Ale tiež si dávajú záväzky, s čím by chceli prestať- prestanem fajčiť, piť,
hnevať sa, používať výhovorky, nadávať, a tak ďalej. Zoznam by mohol byť naozaj dlhý. 
My, ako kresťania, ktorí nasledujeme evanjelium, by sme nemali meniť naše životy len na nový rok,
ale každý jeden deň. Mali by sme ich meniť podľa príkladu nášho Pána, Ježiša Krista. Každý jeden
deň by sme si v roku 2023 mali klásť otázku: Ako by sa v tejto situácii zachoval môj Pán? 

Šírime vôňu evanjelia
Náš zbor sa každoročne zapája do niektorej vyhlásenej zbierky- pre deti v
Srbsku, pre vojnové obete na Ukrajine, tento rok sme sa zapojili do
celoslovenskej zbierky "Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok", ktorej
cieľom je príprava vianočných balíčkov pre obyvateľov domovov
dôchodcov. Náš zbor zozbieral, skontroloval a odovzdal 245 balíčkov, z toho
48 bolo priamo z nášho zboru, našej obce. školy a škôlky. 
Náš Pán hovorí: "čokoľvek ste urobili jednému z mojich maličkých, mne ste
urobili.". Napĺňa ma radosťou, že sme ochotní robiť dobré veci i pre úplne
neznámych ľudí. 
Robme dobré skutky ako pre Pána, pretože sme spasení. Šírme vôňu jeho
dobrej zvesti. Lebo kto je verný v takomto malom, ten bude verný aj v
kráľovstve Božom. Nie je jednoduché nasledovať Krista, najmä ak to
znamená, že sa v niečom musíme obmedziť či niečo obetovať, znášať
výčitky. je to úzka cesta, ale je tá najlepšia. Ďakujem všetkým, ktorí sa
zapojili. Nech vás Pán žehná.



ON NA NÁS NEZABÚDA

Stanislav Kocka, vedúci MOS

Malá Elenka veľmi rada chodievala so svojou starou mamou na nákupy.
Ale pred Vianocami boli všetci podráždení, uponáhľaní, zamĺknutí, nikto
sa nezastavil, aby sa prihovoril, nikto nemal čas na milé slovo.
Doma vyrobila stará mama nádherný darček, zabalený do zlatého
papiera, previazaný červenou stuhou. Elenka ho chcela otvoriť, aby sa
dozvedela, čo je v ňom, ale stará mama jej vysvetlila, že tento balíček je v
skutočnosti tajomstvo.
Na druhý deň podišla stará mama ku mrzutému strážnikovi Pankrácovi s
velikánskymi fúzami, ktorý nikomu nedôveroval a žil úplne sám a podala
mu balík. “Čo s tým mám robiť?” opýtal sa prekvapený Pankrác. ”To je pre
vás. Priateľstvo a šťastie,” pridala sa Elenka. Strážnik nevychádzal z údivu.
“Vari aj ja mám tu priateľov?” tešil sa. Cestou domov stretol zametača
Sebastiána. Sebastián bol vždy plachý a deti sa mu neraz posmievali. Keď
videl prichádzať strážnika, schoval sa za smetiak. Ale Pankrác mu podal balík
so slovami: “To je pre teba!” ”Ďakujem,” neveriaco zašepkal šťastný Sebastián.
Tak sa stali strážnik a zametač priateľmi. Ale Sebastián balík neotvoril.
“Darujem ho Dorotke,” pomyslel si. Dorotka bolo chudučké dievčatko s
plavými vrkôčikmi, jediné, ktoré mu vždy povedalo: “Dobrý deň.” Dorotka
ležala s chrípkou. “To musí byť nádherný darček,” tešila sa. Pošlem ho Zuzke,
aby sa so mnou udobrila. Zuzka navrhla, aby darček dali ich obľúbenej pani
učiteľke a ona, keď sa vrátila domov, ho dala pani Kováčikovej, ktorej deti
bývali ďaleko a ona často plakávala. Pani Kováčiková odniesla darček
Emilovi, ktorý pracoval ako mäsiar a všetci si preto o ňom mysleli, že je bez
srdca. A tak to šlo ďalej a ďalej… všetci sa na seba usmievali a prihovárali sa
jeden druhému. Nakoniec sa balík vrátil k Elenke a jej starej mame. “Teraz
mi už povieš, čo je vo vnútri?” pýtala sa rozradostnená Elenka. “Nič zvláštne,”
povedala stará mama. “Len trochu lásky.”

Ale Sion povedal: Opustil ma Hospodin a Pán zabudol na mňa! Či zabudne žena na svoje

nemluvňa a nezľutuje sa nad synom, ktorého zrodila? Keby ony aj pozabudli, ja na teba

nezabudnem. Ajhľa, do dlaní som si ťa vyryl, tvoje hradby sú ustavične predo mnou.

Izaiáš 49,14-16

Boh je vždy v našej blízkosti. Vždy je tu pre nás. A v nás. Môžeme Naňho
zabudnúť, no Boh nikdy nezabudne na nás. To nie je možné! Je to Boh, ktorý
je všemocný, vševedúci, ale hlavné je to, že je dokonalá láska, nie
sentimentálna ani „opičia“ – dokonalá, milujúca a dávajúca. Ježiš povedal, že
bude s nami „po všetky dni, až do konca sveta.“ (Mat.28,20)
Celou svojou bytosťou sa môžeme na Jeho slovo spoľahnúť, v úplnej dôvere
bez ohľadu na to, či to momentálne prežívame, či sa tak cítime. O to viac, keď
vieme a veríme, že je našim Pánom a Spasiteľom – žije v nás, veď sme predsa
chrámom Jeho Svätého Ducha. 
Ešte kvôli jednej skutočnosti potrebujeme toto uistenie. Betlehem je len
začiatok. Ježiš sľúbil opakovaný príchod, druhé dejstvo. Tentokrát to ale
nebude „tichá noc“ a „šťastné a veselé“. Bude to príchod s veľkou pompou,
roztvoria sa nebesá, všetky mocnosti sa budú triasť hrôzou a desom. Ale pre
Jeho vyvolených to bude znamenať koniec strachu zo smrti, chorôb, utrpenia,
akéhokoľvek druhu bolesti, koniec akéhokoľvek zla a nespravodlivosti. 
„Jasličky nás pozývajú, dokonca nabádajú, aby sme uverili, že to najlepšie ešte
len príde. A to všetko sa môže začať dnes.“ Poďme k Nemu, do Jeho
prítomnosti, v modlitbe a hlbokej úcte. Každému jednému z nás hovorí: „Do
dlaní som si ťa vyryl, tvoje hradby mám stále pred sebou.“        

VIANOČNÝ PRÍBEH - Od srdca k srdcu

Bruno Ferrero

aby sme nezabudli,
že Boh je vždy
nablízku
nech nepočúvame
diabolské hlasy, že
Boha nezaujímame,
že na nás zabudol
aby sme túžili celý
čas po Jeho
prítomnosti, ako
On túži po našej
za ochranu pre naše
rodiny, priateľov a
požehnanie pre
nepriateľov

Ale ja k Tebe volám o
pomoc, ó Hospodine,
a moja modlitba hneď

zrána predstupuje
pred Teba.

 

Žalm 88, 14
 

Modlime sa za:



VIANOČNÁ

Služby Božie počas Vianoc
a  Nového roku 2023:

Štedrý večer        17:00
1.sv. vianočný        9:45
2.sv. vianočný       9:45
Silvester               17:00
Nový rok               9:45
Zjavenie Pána       9:45

V tých dávnych časoch, keď na nebi 
hviezda zažiarila,
nás Božia láska 

darom prekvapila.
 

V jasličkách dieťa spí,
krehké a bezbranné,
predsa je Boží Syn 

a naša spasenie.
 

Pastieri náhlia sa po celú noc,
uznali v dieťatku nebeskú moc.

Anjeli k nemu letia z neba,
aj traja králi ho velebia. 

 
Celý svet čaká pokoj a mier,
to dieťa nebeské nesie nádej.

Hnev, faloš a zlo odvial už víchor,
velebme tento deň, skloňme sa ticho.

 
Pokľakni koleno a stíšte sa hlasy,
nebeskú novinu anjel nám hlási.

Ježiš je záchrana teba i sveta,
zmenilo beh dejín nebeské Dieťa.

 
Prinieslo záchranu biednemu ľudu,

Jeho meno národy vzývať budú.
Teraz len tíško spí, no porazí smrť.

nech raz s Ním v kráľovstve
i Ty šťastný buď. 

 
Mária Pogányová

 
 

Moji milovaní v Kristovi,
kto chce poznať Boha, ten sa musí pozrieť do betlehemských jasieľ.  
takto pochopíme Boha správne. nie ako trestajúceho, vyvýšeného
a vzdialeného, nie ako neprístupného. Pochopíme, že Boh je nám
blízko, spolucíti s nami, je jemný a najmilší. 
niekedy možno máme pocit, že Boh je ďaleko a že nám ani
nerozumie, keď dovolí, aby sme trpeli, aby sme zažívali bolesť, aby
sme žili opustení. nie sme sami, ale tí, ktorých by sme tu najviac
túžili mať, už medzi nami nie sú. 
Veľmi často počúvam slová bolesti nad tým, že nežijete život, aký
ste chceli, v aký ste dúfali a na aký by ste mali mať právo. Je mi to
skutočne ľúto. Sama rozmýšľam nad tým, čo by bolo keby... Ale
nemyslime si, že Boh tomu nerozumie. Práve v Ježišovi tomu
rozumie. Náš Pán tiež zažíval utrpenie a biedu. narodil sa na
mieste, kde nebola ani nádoba na umývanie, ani poduška, ani
plienky či posteľná bielizeň. Musel sa narodiť v jasliach pre
dobytok. 
Toto znášal Boží Syn. Kto sme my, aby sme chceli od Boha viac.
Keď Boží Syn toto všetko zniesol, prečo my vyčítame Bohu: Prečo
si to dopustil?
Keď hľadíme na to, čo nám chýba, čo nás opustilo a čo nám bolo
zobraté, nebudeme vidieť to, čo máme, čo pri nás je a čo je pre nás
darom.
Ak si myslíme, že niet za čo ďakovať, tak si skúsme na chvíľu
predstaviť, že o dary v živote prídeme- prídeme o to, čo
považujeme za samozrejme. Pec nebude kúriť, obchod nebude
otvorený, nohy nebudú poslúchať, oči neuvidia...
Skúsme začínať deň vďačnosťou. Tak, ako si vieme pripraviť rannú
kávu či čaj, tak sa naučme i poďakovať. naučme sa naozaj byť
vďačný za to, čo v živote máme. 
Aj apoštol Pavol prosil Boha, dokonca trikrát, aby ho zbavil
choroby, ale Boh mu odpovedal: Dosť máš na mojej milosti. Moja
moc sa v slabosti dokonáva (2 Kor 12, 9).  A apoštol odpovedal:
Radšej sa budem chváliť slabosťami, aby prebývala vo mne moc
Kristova.
Nech aj v nás prebýva moc Kristova v celom roku 2023. Nech
vidíme dary, požehnania a vzdávame Bohu chválu a vyvyšujeme
Jeho meno. Nech Vás Pán žehná.

Michaela Ravasz Pogányová, námestná farárka


